
ACTA DE REUNIÓ

Junta de Centre de l'ESTCE no. 182
Data i hora: 08/07/2021 09:15
Reunió telemàtica Si

Assistents
Amelia Simó Vidal - President
Juan Ignacio Climente Plasencia - Secretari/a
Amelia Cabrera Balaguer - Membre
Amengual Argudo, Juan Carlos - Membre
Ana María Piquer Vicent - Vicepresident
Angel Miguel Pitarch Roig - Membre
Antonio Gallardo Izquierdo - Membre
Antonio Pérez González - Membre
Arbona Mengual, Vicente - Membre
Assisteix com a suplent Sánchez Bel, Paloma

Beatriz Campos Sancho - Membre
Belén Altava Benito - Membre
Camañes Querol, Gemma - Membre
Campoy Cubillo, María Carmen - Membre
Clausell Terol, Carolina - Membre
Delegació de vot de: Enrique Javier Sánchez Vilches

Elena Mulet Escrig - Membre
Eloísa Cordoncillo Cordoncillo - Membre
Enrique Ataulfo Tajahuerce Romera - Membre
Francisco Fabregat Santiago - Membre
García García, Carlos - Membre
Inmaculada Bruno Romero - Membre
Joaquín Luis Sancho Bru - Membre
Jorge Galindo Pastor - Membre
José Ignacio Aliaga Estellés - Membre
José Luis Iserte Vilar - Membre
Juan Miguel Vilar Torres - Membre
Julio Ariel Romero Pérez - Membre
Leonor Hernández López - Membre
Marcelo Isidro Aguilella Arzo - Membre
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Mario Ignacio Llusar Vicent - Membre
María Angeles Ibáñez Marín - Membre
María José Aramburu Cabo - Membre
María de los Reyes Grangel Seguer - Membre
María de los Ángeles López Malo - Membre
Morales Escrig, Antonio - Membre
Néstor Aparicio Marín - Membre
Pedro García Sevilla - Membre
Ramón Cabello López - Membre
Raúl Izquierdo Escrig - Membre
Sergi Vello Cardus - Membre
Tomás López, Vicente Ramón - Membre
Víctor Flors Herrero - Membre

Convidats
Ariño Latorre, Carlos Vicente
Gómez Cadenas, Aurelio

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

2. Informe de la direcció

3. Assumptes d'aprovació

1. Aprovació, si escau, de les guies docents de graus i màsters per al curs
2021/2022
Podeu consultar la informació en IGLU : consulta de guies docents (html), o
en els arxius adjunts (pdf).

2. Aprovació, si escau, dels reconeixements automàtics entre el Grau
d'Intel·ligència Robòtica i altres graus de l'àmbit d'enginyeria i arquitectura
Proposta aprovada en comissió de titulació de GIR. Reconeix assignatures
d'altres graus per a la seua convalidació en GIR (la recíproca no és
necessàriament certa).

3. Aprovació, si escau, de la memòria verifica del Grau en Bioquímica i Biologia
Molecular.
Aprovada en CANOE (2/7/21).

4. Aprovació, si escau, de canvis en la composició de les comissions de titulació
Grau en Enginyeria Mecànica:Canvia la representació del Departament
d'Administració d'Empreses i Màrqueting.La nova suplent és Beatriz García
Juan (eix Alba Puig Denia).Grau en Enginyeria en Tecnologies
Industrials:Canvia la representació del Departament de Química Inorgànica i
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Orgànica.Nou suplent: Francisco Galindo Honrubia (eix Eduardo
García-Verdugo).Grau en Enginyeria Elèctrica:Canvia la representació del
Departament de Química Inorgànica i Orgànica.Nou titular: Francisco Galindo
Honrubia (Eix Macarena Poyatos de Lorenzo).Nou suplent: Macarena
Poyatos de Lorenzo (Eix Eduardo García-Verdugo).Grau en Enginyeria
Química:Canvia la representació del Departament de Química Inorgànica i
Orgànica.Nou titular: Eduardo García-Verdugo (Eix Francisco Galindo
Honrubia).

4. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió

S'aproven tots els punts de l'ordre del dia.

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

La directora dóna la benvinguda als assistents. Comenta que previsiblement
aquesta siga l'última junta de centre del curs 20/21. Si en fera falta d'altra, seria
extraordinària. Demana comentaris sobre l'acta anterior previs a la seua
aprovació. No hi han. S'aprova l'acta.

S'aprova per assentiment.

2. Informe de la direcció

La directora dóna la benvinguda als nous membres de la junta. En particular, al
nou director del Departament d'Enginyeria i Ciència dels Computadors, Vicente
Ramón Tomás. Fa uns mesos va substituir provisionalment Maribel Castillo, i ara
ha pres el càrrec com a electe. La directora li transmet l'enhorabona per l'elecció,
i profereix molts agraïments a Maribel per la seua tasca al capdavant del
departament tots aquests anys. Vicente Tomás agraeix la benvinguda.

Des de la darrera junta hi ha hagut poques activitats vinculades als títols i
membres del centre per ser època d'exàmens. S'han signat però diversos
convenis, aules i càtedres amb empreses i institucions: EFI-Cretaprint,
Colorobbia, Cuatroochenta, Vicepresidència Segona i Conselleria d'Habitatge i
Arquitectura Bioclimàtica. La directora felicita pel treball al professorat que han
signat aquestes col·laboracions, que són importants per al centre i difícils
d'aconseguir. Felicita d'altra banda el grup GIANT (format per Óscar Belmonte i
altres membres del centre) pel premi de divulgació científica.

S'ha llançat ja l'oferta d'accions de reforç, de primer i segon semestre, per al curs
21/22. Les vicedireccions dels graus transmetran les solicituds al professorat
requerit. Enguany es poden oferir moltes accions perquè la pandèmia ha reduït la
despesa associada a altres tipus d'activitats, cosa que ha generat folgança
econòmica. La directora anima que es faça ús d'aquest recurs docent.
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Està programat per al 28 de setembre l'acte de graduació de la promoció de
l'ESTCE que va finalitzar estudis el curs 2019/20, i no va poder celebrar-ho per
l'alarma. La promoció actual (20/21) celebrarà la corresponent graduació en
desembre.

El web de l'ESTCE està essent actualitzat. A més de canviar el disseny, s'ha
afegit informació d'interés per a professorat i estudiantat, incloent-hi dades sobre
espais (capacitat de les aules, disponibilitat de suport multimèdia, etc.), actes de
les comissions de titulació, representació estudiantat, etc.

Es convocaan pròximament dos projectes de formació dual, en el Màster en
Sistemes Intel·ligents i possiblement en el Màster en Disseny i Fabriació (aquest
últim encara no és definitiu en el moment d'aquesta junta). Aquest tipus de
formació (habitual en Formació Professional) consisteix que algunes
assignatures del màster facen la part teòrica de la docència en classe i la
pràctica en l'empresa. Cal nota que només s'ofereixen unes poques places, dos
en el cas de sistemes intel·ligents. També que allò que es fa en l'empresa no és
treball convencional sinó exactament allò que s'estudia en el màster. L'estudiant
té contracte i salari.

També en relació amb els màsters, i en concret per al de Sistemes Intel·ligents
-l'únic oficial amb relació amb la intel·ligència artificial-, es fa notar que la
fundació ValgrAI (Valencian Graduate School in Research Network Artificial
Intelligence), formada pel conjunt d'universitats públiques valencianes i liderada
per la UPV, amb l'objectiu d'estimular la investigació i els estudis en intel·ligència
artificial, oferirà beques per a estudis en aquest àmbit. Les beques en seran
prou, motiu pel qual la majoria d'estudiants del màster es podrien beneficiar, i
inclourà no únicament la matrícula sinó també una ajuda.

En torn obert de paraules, no hi ha comentaris.

3. Assumptes d'aprovació
1. Aprovació, si escau, de les guies docents de graus i màsters per al curs

2021/2022

La directora agraeix el treball a tots els implicats en l'elaboració de les guies:
professorat que les ha preparat, estudiants que ho han revisat i membres de
les comissions. Dóna la paraula als vicedirectors i coordinadors per si volen
fer qualsevol observació. No hi ha comentaris. Dóna seguidament la paraula
a la resta.

David López (representant de l'estudiantat del Grau en Matemàtica
Computacional) vol fer tres apunts sobre les guies docents.

i) Observa que moltes assignatures corren convocatòria si et presentes a un
parcial o presentes un treball. Això no compleix la normativa d'avaluació, que
exigeix haver executat un 60% de l'avaluació o examen final perquè
l'estudiantat es considere presentat. Demana que aquest punt es controle
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millor en pròximes edicions de les guies.

ii) En moltes assignatures s'exigeix una nota mínima per aprovar. Quan no
s'arriba a eixa nota, moltes guies no deixen clar quina nota ha de constar en
l'expedient. Caldria explicitar en la guia docent la nota que es posa en eixos
casos, perquè pot donar-se el cas que penalitze per exemple de cara a la
compensació.

iii) En moltes guies docents apareix la paraula «alumnat». L'estil de l'UJI
recomana «estudiantat». Un company ha fet un informe per a distingir entre
els dos termes. David llig un text al respecte un escrit filològic. En resum,
indica que un estudiant és una persona que estudia (independent de tindre
professor o no), mentre un alumne s'alimenta d'un professor, centre o escola.
El perfil en educació superior es correspon més aviat al primer cas, per la
seua maduresa educativa, pensament crític i gestió autònoma.

La directora pren nota dels comentaris. Amb relació a l'avaluació, el
coordinador o coordinadora acadèmic pot no haver observat incompliments
en algun cas, però de segur n'és conscient que cal complir la normativa. Ho
recordarà per si de cas. Respecte a la nota mínima en cas de no aprovar, es
mostra completament d'acord. Per últim, respecte a la terminologia per
referir-se a l'estudiantat/alumnat, la directora comenta que es pot abordar en
altra junta de centre. En aquesta no és punt de l'ordre del dia i els membres
de la junta no s'han preparat per a deliberar al respecte. David mostra la
conformitat, però demana que conste en acta el text. El secretari comenta
que l'acta mostrarà un resum, però la intervenció completa es podrà seguir
en la videoacta.

José Ignacio Aliaga (Departament d'Enginyeria i Ciència dels Computadors)
agreix a David López l'esforç en la revisió, però manifesta disconformitat que
es faça una lectura completa d'un informe filològic en comptes de deixar-ho
per a qui opcionalment vulga llegir-ho.

La directora apunta que el debat queda obert, però no és aquest el moment
d'abordar-ho.

S'aproven les guies docents per assentiment.

S'aproven les guies, per assentiment.

2. Aprovació, si escau, dels reconeixements automàtics entre el Grau
d'Intel·ligència Robòtica i altres graus de l'àmbit d'enginyeria i arquitectura

Antonio Morales (vicedirector del Grau en Intel·ligència Robòtica) comenta
que s'han reconegut de tots els graus almenys 6 assignatures (conforme als
mínims obligatoris), i a banda totes aquelles assignatures que es compartiran
entre graus.

La directora agraeix a la comissió el treball en la selecció i preparació
d'aquesta taula de reconeixements.
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Els reconeixements s'aproven per assentiment.

Els reconeixements s'aproven per assentiment.

3. Aprovació, si escau, de la memòria verifica del Grau en Bioquímica i Biologia
Molecular.

La directora agraeix a la Comissió Acadèmica Interna (CAI), i en particular al
seu president, Aurelio Gómez (Dept. de Ciències Agroalimentàries i del Medi
Natural) el treball per a fer la proposta de pla d'estudis que hui es presenta. Li
dóna la paraula.

Aurèlio saluda els i les assistents. En primer lloc vol agrair el treball de les
dues comissions:

1) La CAI, formada per Miguel Cerezo i Begonya Vicedo (àrea Fisiologia
Vegetal), Mónica Hurtado (àrea Producció Vegetal), Raquel Castillo (àrea
Química Física), Florenci González (àrea Química Orgànica), Maria José
Aramburu (àrea Ciència de la Computació i Intel·ligència Artificial), Francisco
Colomer (àrea Projectes d'Enginyeria), Fernando Martínez (unitat
predepartamental de medicina), David López Echevarría (representant de
l'estudiantat) i ell mateix (àrea Producció Vegetal). Aurelio assenyala que
aquesta comissió ha fet el treball més intens. Ha sigut una comissió plural
amb representació de tots els departaments de l'escola i amb presència
d'estudiantat. S'ha desenvolupat el treball amb un clima de col·laboració i
enteniment, i excepte alguns aspectes s'ha aprovat tot per unanimitat. La
comissió s'ha reunit moltes vegades amb caràcter d'urgència per
requeriments del calendari. Aurelio reconeix l'esforç dels implicats i les
implicades.

2) La Comissió Mixta Universitat Societat (CMUS), amb representació de
l'UJI (Isabel Garcia com a Vicerectora d'Estudis i Docència, Amèlia Simó com
a directora del centre, Aurelio Gómez com a president de la CAI), de la
societat i empresa (Montserrat José Casamayor del Col·legi Oficial de
Biòlegs de la Comunitat Valenciana, Ricardo Sáez de FACSA, Javiem
Rambla d'Iproma-Eurofins, Guillermo Rodríguez de Biótica i Carlos Ruiz
d'Imegen) i dos catedràtics en Bioquímica i Biologia Molecular d'altres
universitats (Juli Peretó de la Universitat de València, i José Miguel Mulet, de
la Universitat Politècnica de València). Des de la societat, l'acollida ha sigut
molt bona i les empreses han manifestat el seu interés que aquest grau
comence i com més aviat millor.

Per al grau, s'ha optat amb un grau amb perfil generalista i orientació
aplicada. Contempla 3 àmbits de professionalització: docència i investigació
superior, docència en ensenyament secundari i bioquímica aplicada
(productes i aplicacions biològiques, transferència de tecnologia, control de
qualitat microbiològic i metodològic, elaboració de patents, serveis...).
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El grau compta amb una menció en bioquímica agroalimentària. No podia ser
d'altra forma perquè el departament que sustenta el grau fa recerca en
aquest àmbit i vol transmetre la seua experiència. La menció queda
plasmada amb 3 optatives (bioquímica ambiental, bioquímica vegetal,
bioquímica agroalimentària) i dues troncals (fisiologia vegetal i ampliació de
genètica).

El grau s'adscriu a la branca de ciències. El pla d'estudis s'ha fet homogeni,
de forma que totes les assignatures d'un tipus (teoria, problemes, laboratori,
laboratori computacional...) tenen el mateix nombre de crèdits
independentment del departament implicat. En global hi han 240 crèdits
ECTS, amb 72 de formació bàsica, 132 d'obligatòries, 18 d'optatives, 12 de
pràctiques externes i 6 de treball fi de grau.

El grau compleix amb l'estil UJI, incloent-hi assignatures com ara Informàtica
i Gestió de la Informació, o Història del pensament científic. També compleix
el mínim de 5% de docència en anglès (de fet està entre 9-10%) i l'estada en
pràctiques.

A continuació, Aurelio presenta el detall curs a curs (es pot veure detall en la
documentació adjunta). Fa notar que es comparteixen 4 assignatures amb
química i que els últims cursos inclouen assignatures molt aplicades.

Quant al professorat, fa notar que per primera vegada s'inclou en un grau
professorat de tots els departaments del centre, i també de la unitat
predepartamental de medicina i del Departament de Filologia i Cultures
Europees.

El 37% del professorat que s'ha mostrat disponible per aquest grau està
previst que siga catedràtic d'universitat, i el 39% professor titular. La resta
serà professorat associat, contractat doctor, Ramon y Cajal, programa Gent,
etc. El 46% del professorat té formació inicial en bioquímica o biologia, i un
20% són llicenciats en química. La resta inclou enginyeries, física,
matemàtiques, etc.

Aurelio es mostra a disposició de la junta per si hi ha dubtes.

En torn obert de paraules, Juan Carlos Amengual (director del Departament
de Llenguatges i Sistemes Informàtics) felicita els membres de les
comissions i a Aurèlio en particular pel treball realitzat en l'elaboració de la
memòria verifica. Ratifica l'esperit d'integració mostrat per la CAI al llarg del
procés. No obstant això, en el seu departament consideren que el tractament
de les al·legacions no ha sigut òptim. Concretament, pel que fa a l'adscripció
a àrees de l'assignatura «Manejo Masivo de Datos y Ómicas», s'ha acceptat
una al·legació per adscriure l'àrea de Química Analítica, argumentant que un
grup d'aquesta àrea treballa sobre òmica, però aquest camp és en realitat
només una part menuda de la ciència de dades. S'hauria d'haver considerat
la perspectiva completa. Entén però que els crèdits estan en qualsevol cas
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assignats al Departament de Llenguates i Sistemes Informàtics i aquest és un
compromís ferm. En aquestes condicions es mostra a favor del pla d'estudis,
de nou reconeixent el gran treball fet per la CAI.

La directora comparteix la preocupació que Juan Carlos ha manifestat. En
general, cal mirar l'adscripció de les assignatures en detall. S'ha de comptar
amb una àrea especialitzada i no amb persones concretes, per tal de garantir
l'estabilitat de la docència. En qualsevol cas, en la junta de hui es proposa
aprovar no aquesta al·legació, sinó tot un pla d'estudis complet, amb molt de
treball darrere.

Aurèlio vol aclarir dues coses al respecte. Primer, en aquests mesos de
treball hi ha hagut molta discussió i cessions per part de totes les parts
implicades. L'al·legació ara mencionada és un aspecte menor en comparació
amb la totalitat del pla d'estudis (Juan Carlos això ho entén també). A més,
tota negociació s'ha hagut de tractar acceleradament per a optar a la
implantació del grau en el curs 22/23. Segon, anant al fons de la qüestió,
l'assignatura referida es planteja des del principi amb el Departament de
Llenguatges i Sistemes Informàtics. El fet que estiga Química Analítica
afegida no hauria de suposar cap problema a Aneca, per ser una temàtica
relacionada amb aquest àmbit, i en qualsevol cas l'adscripció és sense cost.

Juan Carlos mostra conformitat amb la resposta i que s'haja comentat
públicament en la junta de centre. Vicente Ramón Tomás (director del Dept.
D'Enginyeria i Ciència dels Computadors) agraeix l'explicació d'Aurèlio i la
intervenció de Juan Carlos.

Es procedeix a votar.

Es registren 39 vots a favor, 2 abstencions, 0 vots en contra.

La directora felicita Aurèlio Gómez i la resta de membres de la CAI, desitjant
que tot vaja bé en els pròxims passos cap a la instauració del grau. Remarca
que, efectivament, la valoració per part de la CMUS va ser molt positiva.

S'aprova la memòria per majoria.

4. Aprovació, si escau, de canvis en la composició de les comissions de titulació

S'aprova, per assentiment.

4. Torn obert de paraules

No hi ha cap intervenció.
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